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Justerandes sign Utdragsbestyrkande Datum 

 

Plats och tid Stadshus A, lokal Läroverket, kl. 8.00-10.50 

Beslutande Ann-Charlotte Stenkil (M), ordförande 

Lena Språng (C), första vice ordförande 

Jeanette Qvist (S), andra vice ordförande 

Tobias Carlsson (L) 

Kent Norberg (S) 

 

   

Övriga deltagare Carl Bartler, kommundirektör 

Lisbeth Klingvall, kommunsekreterare 

Jim Arvidsson, fastighetschef, § 428 

Henrik Gustafsson, projektledare, § 428 

Jan Bengtsson, avdelningschef, § 429 

Jenny Tallheden, exploateringsingenjör, § 429 

Jeanette Larsson, avdelningschef, § 430-434 

Rasmus Kaspersson, kommunekolog, § 430-433 

Frida Eriksson, samhällsplanerare, § 434 

Josefin Winnfors, kanslichef, § 435-455  

Jens Otterdahl Holm, ekonomidirektör, § 435-448 

Olle Spets, ekonom, § 435-448 

Utses att justera Jeanette Qvist (S) 

 
 

Sekreterare Lisbeth Klingvall Paragraf 428-455 

Ordförande Ann-Charlotte Stenkil (M) 

Justerande Jeanette Qvist (S) 
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 § 428 Dnr KS 2021/0579 

 
 

Förstudie - kompletterande idrottshall vid 
Ankarhallen 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar  

 

1. bordlägga ärendet. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade 28 oktober 2021, § 124, dnr KFN 

2021/0106, att godkänna behovsanalysen avseende kompletterande 

idrottshall vid Ankarhallen samt överlämna ärendet till 

samhällsutvecklingskontoret för genomförande av åtgärdsval.  

 

Enligt beslutad fastighetsinvesteringsprocess har 

samhällsutvecklingskontoret tillsammans med representanter från 

förvaltningen arbetat fram ett åtgärdsval för behovet av en kompletterande 

idrottshall vid Ankarhallen i Träslövsläge. 

 

Kultur- och fritidsnämnden har 20 juni 2022, § 60, dnr KFN 2021/0106, 

godkänt framtaget åtgärdsval avseende kompletterande idrottshall vid 

Ankarhallen i Träslövsläge. 

 

När omklädningsbyggnad projekterades och byggdes vid Ankarhallen 2018 

ingick i det projektet att framtidsförbereda denna för att kunna komplettera 

med ytterligare idrottshall framöver. Detta framgick även i slutrapportens 

projektmål där det står beskrivet:   

I. Projektet ska leverera lokaler som är välkomnande, tillgängliga,  

lättorienterade och säkra för de olika grupper som nyttjar anläggningen.   

II. Byggnaden ska vara framtidsförberedd för att möta en framtida 

idrottshall som kan ”dockas” till omklädningsbyggnaden. 

 

Arbetsutskottet beslutar gemensamt att bordlägga ärendet.  

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 21 september 2022. 

Åtgärdsvalsrapport kompletterande idrottshall vid Ankarhallen, 30 maj 

2022. 

Kultur- och fritidsnämnden 20 juni 2022, § 60.  
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Övervägande 
Åtgärdsvalsrapporten konstaterar att Träslövsläges beläggning per 

idrottshall, redan innan ”del av Gamla Köpstad och Östra Träslövsläge” 

planprograms tänkta utbyggnad, ligger avsevärt högre än övriga jämförda 

områden. I förhållande till nuvarande tillgång till idrottshalltider i 

Träslövsläge anses det rimligt att genomföra tillbyggnaden av ytterligare 

idrottshall. Samhällsutvecklingskontoret föreslår därför att inom 

fastighetsinvesteringsprocessens ramar gå vidare med förstudie efter 

erforderliga politiska beslut i kultur- och fritidsnämnden samt därefter 

kommunstyrelsen. 

 

Nuvarande klubbstuga ägs av kommunen och byggdes runt 1980 och en 

tillbyggnad gjordes 1996. Serviceförvaltningen gjorde en besiktning på 

byggnaden 2021 som visade på stora underhållsbehov både invändigt och 

utvändigt inom en 2–10 års period. Byggnaden är också uppvärmd genom 

direktverkande el. Klubbstugans placering är heller inte optimal då den 

skapar en barriär mellan idrottshallen och idrottshallens entréområde. 

Detta gör att området kan upplevas som rörigt och att ytan inte är enkelt 

överblickbar och riskerar att skapa otrygghet, vilket också grundskolans 

verksamhet haft synpunkter på.  

 

Förstudien bör utreda alternativen att behålla klubbstugan samt ersätta 

byggnaden och integrera dessa ytor i den tänkta tillbyggnaden. Jämförelsen 

bör göras på ekonomisk, gestaltningsmässig och trygghetsmässig grund. 

 

Samhällsutvecklingskontorets bedömning i åtgärdsvalsskedet är att 

idrottshallen bör kunna vara färdigställd under senare delen av 2024 under 

förutsättning att nödvändiga politiska beslut fattas avseende förstudie och 

medel för investering genom separat investeringsbeslut då beslut om 

godkännande av förstudie bedöms kunna tas tidigast Q1 2023. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Bordlagt 

 
  



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-10-18 4 
   

 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

 
 § 429 Dnr KS 2021/0530 

 
 

Samrådsyttrande över förslag till detaljplan för 
Trönningenäsvägen 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar  

 

1. återremittera ärendet för komplettering av den ekonomiska 

beskrivningen. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Ann-Charlotte Stenkil (M) föreslår återremiss av ärendet för komplettering 

av den ekonomiska beskrivningen. 

 

Beslutsordning 
Ordförande ställer fråga om ärendet ska avgöras i dag eller återremitteras 

och konstaterar att arbetsutskottet beslutar återremittera ärendet. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat förslag till detaljplan som nu är under 

samråd. Syftet med detaljplanen är att möjliggöra kommunalt 

huvudmannaskap för Trönningenäsvägen - mellan väg 845 och 

Buaråsvägen - en sträcka på cirka 2 km. Syftet är även att säkerställa 

hantering av väg-dagvatten och trafiksäkerhetshöjande åtgärder. 

Byggnadsnämnden beslutade om positivt planbesked för detaljplanen 20 

juni 2019, § 236. 

 

Trönningenäsvägen ligger cirka 5 km norr om Varbergs centrum och utgör 

tillfartsväg till bostäderna på Trönningenäs. Vägen förvaltas idag av 

Trönningenäs vägförening som även förvaltar övriga mindre vägar i 

Trönningenäs. Planområdet berör ett antal privata fastigheter och 

samfälligheter.  

 

Beslutsunderlag 

Beslutsförslag 5 september 2022. 

Byggnadsnämnden 25 augusti 2022, § 233, beslut om samråd. 

Plankarta 1, 25 augusti 2022 

Plankarta 2, 25 augusti 2022. 

Plankarta 3, 25 augusti 2022. 

Plankarta 4, 25 augusti 2022. 

Plan- och genomförandebeskrivning, 11 augusti 2022. 

Trafikbullerutredning, 20 maj 2022. 
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Trafikutredning, 18 maj 2022. 

VA-utredning, 15 augusti 2022. 

Undersökning, 6 maj 2022.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Återremiss 
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 § 430 Dnr KS 2020/0201 

 
 

Svar på remiss - Ansökan om tillstånd enligt 
lagen om Sveriges ekonomiska zon - Galatea 
Galene (OX2 AB) 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta  

1. översända yttrande daterat 4 oktober 2022 till länsstyrelsen Hallands 

län som svar från Varbergs kommun. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Lena Språng (C) föreslår att kommunen tillstyrker ansökan om tillstånd 

enligt lagen (1992:1140) om Sveriges ekonomiska zon för vindkraftparken 

Galatea Galene, under förutsättning att dialogen med yrkesfisket fortgår 

kring samexistens. 

 

Ann-Charlotte Stenkil (M) och Tobias Carlsson (L) föreslår bifall till 

förvaltningens förslag.  

 

Beslutsordning 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att 

arbetsutskottet beslutar enligt förvaltningens förslag.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Varbergs kommun har fått remiss från länsstyrelsen Hallands län avseende 

ansökan om tillstånd enligt lagen (1992:1140) om Sveriges ekonomiska zon. 

Sökande är OX2 AB (Bolaget), ansökan avser uppförande och drift av 

vindkraftparken Galatea Galene.  

Tillstånd enligt lagen (1992:1140) om Sveriges ekonomiska zon beslutas av 

regeringen. Regeringen har dock genom beslut 27 januari 2022 uppdragit 

åt länsstyrelsen Hallands län att bereda ansökan. Varbergs kommun har i 

tidigare skeden av prövningen lämnat synpunkter på innehållet i ansökan 

och på miljökonsekvensbeskrivningen. Bolaget har kompletterat 

underlaget, och aktuell remiss avser därför ställningstagande 

(tillstyrkande/avstyrkande) och synpunkter i sakfrågan avseende ansökan i 

dess helhet.  

Området för vindkraftparken ligger i Kattegatt inom Sveriges ekonomiska 

zon. Ansökan omfattar anläggande av upp till 101 vindkraftverk med en 

maximal totalhöjd om 340 m över vattenytan, samt tillhörande 

transformatorstationer och sammanhängande anläggningar. 

Verksamhetsområdet består av två delområden, Galatea och Galene. 
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Delområdet Galatea är cirka 173 km2 stort och ligger cirka 24 km väster om 

Falkenberg. Delområdet Galene är cirka 42 km2 stort och ligger cirka 21 km 

väster om Varberg. 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 26 september 2022. 

Yttrande 4 oktober 2022. 

Remiss - Begäran om yttrande över ansökan om tillstånd för vindkraftspark 

Galatea-Galene, dnr 500-1229-2022 (KS 2020/0201-45). 

Förfrågan 18 februari 2022 om handlingarna behöver kompletteras 

gällande tillstånd för vindparken Galatea-Galene (500-1229-2022). 

 

Övervägande 

Samhällsutvecklingskontoret föreslår att kommunen avstyrker ansökan om 

tillstånd enligt lagen (1992:1140) om Sveriges ekonomiska zon för 

vindkraftparken Galatea Galene. Avstyrkan baseras på att 

samhällsutvecklingskontoret anser att ansökningsunderlaget uppvisar 

brister vilket gör att det inte på ett säkert sätt går att bedöma 

konsekvenserna på vissa av kommunens intresseområden.  

Ett av etappmålen inom det klimatpolitiska ramverket innebär att Sverige 

senast 2045 ska ha nettonollutsläpp av växthusgaser, en omställning som 

kräver ökad elektrifiering och därmed också ökad tillgång till förnyelsebar 

energi. Etablering av havsbaserad vindkraft är utpekat som en viktig del i 

denna omställning och ett flertal vindkraftparker är idag under 

tillståndsprövning. Vindkraftparken Galatea Galene beräknas potentiellt 

kunna producera 6–7 TWh per år.  

Samtidigt finns det aspekter kring lokal påverkan och konsekvenser av 

havsbaserad vindkraft som nogsamt behöver beaktas i bedömningen av ett 

områdes lämplighet. Därtill är havsbaserad vindkraft en förhållandevis ny 

verksamhet, vilket gör att ett större mått av försiktighet krävs.  

Livskraftiga kustsamhällen med förutsättningar för såväl yrkesfiske som 

sportfiske, rika marina ekosystem, och upplevelsen av kustområdets öppna 

och opåverkade landskap är intresseområden som Varbergs kommunen 

särskilt bevakar och som utgör grundpelare för kommunens utveckling och 

attraktivitet. Det är också områden som legat till grund för kommunens 

restriktiva hållning avseende havsbaserad vindkraft i rådande 

översiktsplan. I kommunens översiktsplan (s. 27) anges bland annat 

följande. ”Fiske, såväl yrkesfiske som sport- och fritidsfiske, har stor 

betydelse för kommunen och fisketurismen är en näring av icke oväsentlig 

betydelse. Inom de havsområden i kommunen som ansetts möjliga för 

större vindkraftsanläggningar är yrkesfiskets intressen samt natur- och 

friluftslivsintressena mycket starka och avvägningen har gjorts att 

havsbaserad vindkraft inom kommunen inte är aktuell.”  
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Kommunen har inte rådighet över mark- och vattenanvändningen bortom 

kommungränsen. Anläggningar utanför kommungränsen kan dock behöva 

tas hänsyn till i den kommunala översiktsplaneringen, exempelvis när det 

gäller medföljande infrastruktur. Det är i sammanhanget viktigt att notera 

att varken det aktuella området eller verksamheten som sådan finns 

utpekat som ett sådant riksintresse som kommunen behöver ta hänsyn till i 

den kommunala översiktsplaneringen. Området har inte heller funnits med 

i den statliga havsplaneringeringen eller i några andra nationella planer och 

program som kommunen har att förhålla sig till i översiktsplaneringen.  

I ansökan, miljökonsekvensbeskrivning och tillhörande underlag har 

Bolaget beskrivit verksamheten och de effekter vindkraftparken bedöms 

innebära för omgivningen, under anläggnings-, drifts och avvecklingsfas. 

Nedan redovisar samhällsutvecklingskontoret den argumentation som legat 

till grund för kontorets sammanvägda bedömning.   

Varbergs kommun värnar om det kustnära fisket. Fiskenäringen har stor 

betydelse för kommunen som helhet och för möjligheten att bevara och 

utveckla våra levande kustsamhällen. Bolaget utgår ifrån ett worst case 

scenario vilket innebär att yrkesfiske inom vindkraftparken inte kommer att 

kunna bedrivas. Hur stor begränsningen blir beror på anpassningar i t.ex. 

placering av vindkraftverken.  

Samhällsutvecklingskontoret har i tidigare yttranden framfört att 

konsekvensbedömningen för yrkesfisket är bristfällig och att den bör 

tydliggöras. Samhällsutvecklingskontoret vidhåller att 

ansökningsunderlaget brister avseende bedömning av konsekvenserna för 

den lokala fiskenäringen och att möjligheterna till samexistens med den 

lokala fiskenäringen bör utredas vidare, alternativt säkerställas genom 

villkor om utformning av parken, skyddsavstånd, nedgrävning av kablar 

etc. Samhällsutvecklingskontoret anser att det utifrån rådande underlag 

inte med säkerhet går att bedöma konsekvenserna av vindkraftparken på 

den lokala fiskenäringen.  

Samhällsutvecklingskontoret vill även betona att de kumulativa 

konsekvenserna av fiskerestriktioner i skyddade områden och anläggandet 

av flera vindkraftparker i Kattegatt kan bli stora för fiskerinäringen. På sikt 

kan ett ökat antal restriktioner eller begränsningar av andra skäl resultera i 

att den lokala fiskerinäringen kraftigt påverkas och i värsta fall slås ut. Med 

anledning av detta anser samhällsutvecklingskontoret att berörda 

nationella myndigheter bör ta fram en övergripande analys av kumulativ 

påverkan på den kustnära fiskerinäringen från befintliga och föreslagna 

vindkraftsetableringar, samt från restriktioner i skyddade områden.  

Samhällsutvecklingskontoret anser vidare att det bör etableras en modell 

för utformning av vindkraftparker till havs som möjliggör samexistens med 

fiskerinäringen. Samhällsutvecklingskontoret vill även poängtera vikten av 

att Bolaget arbetar vidare i dialog med den lokala fiskerinäringen så att en 
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eventuell etablering anpassas på ett erforderligt sätt och så att påverkan 

under anläggningsfas minimeras.  

Vindkraftparken kommer att vara synlig från kusten och därmed bli ett nytt 

inslag i den fria horisonten som idag präglar utblicken över havet, och som 

är utmärkande för Varberg och Halland som helhet. 

Samhällsutvecklingskontoret finner sammantaget inga skäl att på något 

avgörande sätt ifrågasätta den analys som gjorts avseende övergripande 

visuell påverkan på landskapsbilden. Dock anses att påverkan på 

riksintresse för kulturmiljö enligt 3 kap. 6 § miljöbalken (Varbergs 

innerstad och fästning) är otillräckligt utredd. Riksantikvarieämbetets 

rapport Sveriges kust- och skärgårdslandskap – Kulturhistoriska 

karaktärsdrag och känslighet för vindkraft, anger särskilt att utblickarna 

från Varbergs fästning i väster, nordväst och sydväst bör hållas fria, vilket 

inkluderar verksamhetsområdet för Galene. Riksantikvarieämbetets 

rekommenderade hänsynsavstånd (15 km) utgick därutöver från annan 

totalhöjd på vindkraftverken än de som är aktuella vid dagens etablering. 

Samhällsutvecklingskontoret anser därför att konsekvensbedömningen på 

riksintresse kulturmiljö bör utredas mer ingående och av särskild 

kulturmiljöexpertis. Samhällsutvecklingskontoret anser att sådan fördjupad 

analys krävs för att säkerställa att påverkan inte strider mot de värden som 

riksintresset syftar till att bevara och att den kulturhistoriskt värdefulla 

miljön vid fästningen inte skadas.  

Samhällsutvecklingskontoret vill betona vikten av att en eventuell 

vindkraftpark i största möjliga mån etableras i väst-östliga rader för att 

minimera synligheten från kusten. Detta då det (på grund av de relativt 

långa avstånden) primärt är den horisontella spridningen av verken i nord-

sydlig riktning som medför påverkan på landskapsbilden i Varbergs 

kommun. En ojämn och fragmenterad spridning i denna riktning kan ge ett 

mindre balanserat visuellt intryck längs horisontlinjen, än en jämnare 

fördelning. Den inbördes placeringen av vindkraftverken inom 

vindkraftparkens område kan också få stor inverkan på möjligheten att 

bedriva demersalt fiske och på risken för att fåglar påverkas genom 

undanträngning eller kollision. Samhällsutvecklingskontoret anser därför 

att placeringen om möjligt bör villkoras i samband med beslut om tillstånd, 

eller i annat fall att det säkerställs att frågan beaktas i efterföljande skeden, 

i dialog med berörda myndigheter och näringar.   

Bolaget bedömer att risken för påverkan på övervintrande sjöfågel under 

driftsfas är liten. Konsekvensbedömningen för övervintrande sjöfågel 

(framför allt alkor) är dock behäftad med osäkerheter, både avseende 

faktiska tätheter som nyttjar området och hur stor andel som påverkas 

negativt genom undanträngning. Detta beror dels på den komplexa 

dynamiken i fågelbeståndet, dels på grund av begränsad kunskap om 

fåglarnas beteendepåverkan i anslutning till havsbaserad vindkraft. 

Samhällsutvecklingskontoret vill därför särskilt betona vikten av att genom 

övervakning förbättra kunskapen om hur alkor nyttjar området, deras 
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populationsdynamik och påverkan av vindkraftsetablering till havs. Det är 

även mycket viktigt att ett långsiktigt kontrollprogram utformas som 

utvärderar påverkan under drift och risken för långsiktiga kumulativa 

effekter av exempelvis undanträngning.  

Varbergs kommun har tidigare haft synpunkter avseende verksamhetens 

kumulativa påverkan, dels utifrån uppdelningen i två delområden dels 

gentemot andra projekt i närområdet. I kompletteringsunderlaget till 

ansökan (s 513–514) anges att samtidig pålning i de två delområdena med 

stor sannolikhet kommer att ge upphov till kumulativa effekter i fråga om 

beteendemässiga reaktioner på marina däggdjur. Bolaget bedömer att 

sannolikheten för att fundament ska installeras samtidigt i de två 

delområdena är mycket liten. Kumulativa effekter på beteende hos marina 

däggdjur förväntas även med stor sannolikhet inträffa i det fall Stora 

Middelgrund anläggs samtidigt som Galatea. Med tanke på risken för 

kumulativa konsekvenser vid samtidig etablering i delområdena Galatea 

Galene och i närliggande vindkraftparker anser 

samhällsutvecklingskontoret att skyddsåtgärder för att minimera dessa 

konsekvenser bör tydliggöras i ansökningsunderlaget och om möjligt även 

regleras i villkoren till beslutet.  

Området för den föreslagna vindkraftparken ligger bortom Varbergs 

kommungräns och därmed har kommunen inte heller rådighet över mark- 

och vattenanvändningen. Genom exportkablar till havs, anslutningspunkter 

och landbaserade kablar kommer dock verksamheten att ha påverkan på 

kommunens planeringsområde, aspekter som kommunen inte haft 

anledning att analysera eller ta ställning till i rådande översiktsplan.  

Varbergs kommun arbetar för närvarande med en fördjupad översiktsplan 

för Väröbacka. Med en ny tågstation på Västkustbanan skapas 

förutsättningar för en omfattande utveckling av tätorten och dess 

närområde. Kommunen förordar därför att eventuell markanslutning av 

vindkraftparken förläggs på norra sidan av Väröhalvön, för att på så sätt 

undvika påverkan på kommunens planer i anslutning till Väröbacka.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 431 Dnr KS 2020/0201 

 
 

Svar på remiss - Ansökan om Natura 2000-
tillstånd - Galatea Galene (OX2 AB) 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

 

1. översända yttrande daterat 4 oktober 2022 till länsstyrelsen Hallands 

län som svar från Varbergs kommun. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Varbergs kommun har fått remiss från länsstyrelsen Hallands län avseende 

ansökan om Natura 2000-tillstånd för uppförande och drift av 

vindkraftparken Galatea Galene. Sökande är OX2 AB (Bolaget). 

Varbergs kommun har i tidigare skeden av prövningen lämnat synpunkter 

på innehållet i ansökan och tillhörande miljökonsekvensbeskrivning. 

Bolaget har nu kompletterat underlaget, aktuell remiss avser 

ställningstagande (tillstyrkande/avstyrkande) och synpunkter i sakfrågan 

avseende ansökan i dess helhet.  

Området för vindkraftparken ligger i Kattegatt inom Sveriges ekonomiska 

zon. Ansökan omfattar anläggande av upp till 101 vindkraftverk med en 

maximal totalhöjd om 340 m över vattenytan, samt tillhörande 

transformatorstationer och sammanhängande anläggningar. 

Verksamhetsområdet består av två delområden, Galatea och Galene. 

Delområdet Galatea är cirka 173 km2 stort och ligger cirka 24 km väster om 

Falkenberg. Delområdet Galene är cirka 42 km2 stort och ligger cirka 21 km 

väster om Varberg. 

Bolaget bedömer att det är Natura 2000-områdena Fladen, Lilla 

Middelgrund samt Stora Middelgrund och Röde bank som utgör 

påverkansområden för Galatea Galene. Påverkansfaktorer bedöms främst 

vara undervattensljud, sedimentspridning, miljögifter, undanträngning, 

barriäreffekter och kollisionsrisk.  

Beslutsunderlag 

Beslutsförslag 27 september 2022.  

Yttrande 4 oktober 2022. 

Remiss - Begäran om yttrande över ansökan om tillstånd för vindkraftspark 

Galatea-Galene, dnr 551-8121-2021 (KS 2020/0201-46). 

Förfrågan 27 oktober 2021 om handlingarna behöver kompletteras (521-

8121-2021) OX2 AB etablering av vindpark Galatea-Galene i anslutning till 

Natura 2000-områdena Fladen, Lilla Middelgrund, Stora Middelgrund och 

Röde Bank i Kattegatt. 
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Övervägande 
Samhällsutvecklingskontoret föreslår att kommunen avstår från att 

tillstyrka eller avstyrka ansökan om Natura 2000-tillstånd, då frågan om 

påverkan på Natura 2000-områden inte ingår i kommunens sakområde. 

Samhällsutvecklingskontorets synpunkter på ansökan anges nedan. 

Varbergs kommun har tidigare haft synpunkter avseende verksamhetens 

kumulativa påverkan, dels utifrån uppdelningen i två delområden dels 

gentemot andra projekt i närområdet. I kompletteringsunderlaget till 

ansökan (s 513–514) anges att samtidig pålning i de två delområdena med 

stor sannolikhet kommer att ge upphov till kumulativa effekter i fråga om 

beteendemässiga reaktioner på marina däggdjur. Bolaget bedömer att 

sannolikheten för att fundament ska installeras samtidigt i de två 

delområdena är mycket liten. Kumulativa effekter på beteende hos marina 

däggdjur förväntas även med stor sannolikhet inträffa i det fall Stora 

Middelgrund anläggs samtidigt som Galatea. Med tanke på risken för 

kumulativa konsekvenser på intilliggande Natura 2000-områden vid 

samtidig etablering i delområdena Galatea Galene och i närliggande 

vindkraftparker anser Samhällsutvecklingskontoret att skyddsåtgärder för 

att minimera dessa konsekvenser bör tydliggöras i ansökningsunderlaget 

och om möjligt även regleras i villkoren till beslutet. Då det pågår flera 

parallella tillståndsprövningar bör villkoren utformas så att risken för 

påverkan minimeras även om flera av projekten erhåller tillstånd. 

Bolaget bedömer att risken för påverkan på övervintrande sjöfågel under 

driftsfas är liten. Konsekvensbedömningen för övervintrande sjöfågel 

(framför allt alkor) är dock behäftad med osäkerheter, både avseende 

faktiska tätheter som nyttjar området och hur stor andel som påverkas 

negativt genom undanträngning. Detta beror dels på den komplexa 

dynamiken i fågelbeståndet, dels på grund av begränsad kunskap om 

fåglarnas beteendepåverkan i anslutning till havsbaserad vindkraft. 

Samhällsutvecklingskontoret vill därför särskilt betona vikten av att genom 

övervakning förbättra kunskapen om hur alkor nyttjar området, deras 

populationsdynamik och påverkan av vindkraftsetablering. Det är även 

mycket viktigt att ett långsiktigt kontrollprogram utformas som utvärderar 

påverkan under drift och risken för långsiktiga kumulativa effekter av 

exempelvis undanträngning.  

Den inbördes placeringen av vindkraftverken kan ha stor betydelse för 

vindkraftsparkens sammantagna påverkan, exempelvis genom ökad risk för 

undanträngning av sjöfågel. Samhällsutvecklingskontoret anser därför att 

placeringen om möjligt bör villkoras i samband med beslut om tillstånd, 

eller i annat fall att det säkerställs att frågan beaktas i efterföljande skeden 

och i dialog med berörda myndigheter och intressenter. 
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För övriga synpunkter hänvisar kommunen till yttrande avseende ansökan 

om tillstånd enligt lagen om Sveriges ekonomiska zon. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 432 Dnr KS 2022/0348 

 
 

Svar på remiss - Anläggande av solcellspark, 
Lundby 2:2 och 9:1 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta  

1. översända yttrande daterat 4 oktober 2022 till länsstyrelsen Hallands 

län som svar från Varbergs kommun.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Tobias Carlsson (L) föreslår att kommunen i sitt yttrande avråder 

etablering på grund av jordbruksmarkens och naturlandskapets stora 

värden. Ann-Charlotte Stenkil (M) instämmer i förslaget.  

 

Jeanette Qvist (S), Kent Norberg (S) och Lena Språng (C) föreslår bifall till 

förvaltningens förslag.  

 

Beslutsordning 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att 

arbetsutskottet beslutar enligt förvaltningens förslag.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Varbergs kommun har fått remiss från länsstyrelsen Hallands län avseende 

anmälan enligt 12 kap. 6 § miljöbalken för anläggande och drift av 

solcellspark. Sökande är Svea Solar Utility Holding AB (Bolaget).  

Solcellsanläggningen föreslås uppföras på fastigheterna Lundby 2:2 och 9:1 

i Varbergs kommun. Anläggningen uppgår till 13 ha och förväntas 

producera elektricitet motsvarande förbrukningen av ca 800 villor. 

Solpanelerna kommer att monteras på ett metallstativ som är förankrat i 

marken. Avståndet mellan panelerna och marken blir cirka 80 cm. I 

överkant blir anläggningen maximalt fyra meter, mest sannolikt cirka 2,5 

m. Solcellsmodulerna placeras i öst-västliga rader med lutning åt söder. 

Preliminär layout för anläggningen anger ett radavstånd på cirka 5 meter 

och en lutning på cirka 30 grader. Kablar schaktas på cirka 50 cm djup och 

förs till en av anläggningens transformatorstationer och sedan vidare ut på 

elnätet. Anläggningen inhägnas med stängsel. 

Nuvarande markanvändning är åker, bete och lövskog. Området ligger 

delvis inom strandskydd till Mobäcken. Bolaget anger i ansökan att 

huvuddelen av marken utgörs av svårbrukad odlingsmark, som för 

närvarande används för vallproduktion. Det norra partiet utgörs av 

betesmark samt sluttande skogsmark med glesväxt lövskog.  
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Bolaget avser inte ta jordbruksmarken ur produktion. För att kunna bevara 

markens status som jordbruksmark kommer verksamheten att bedrivas 

med jordbruksliknande skötsel, genom fårbete, slåtteräng eller produktion 

av vallfoder mellan panelraderna.  

Projekttiden beräknas till 40 år varefter anläggningen demonteras och 

marken återställs till samma skick som vid ianspråktagandet av marken.  

Varbergs kommun yttrar sig avseende översiktlig planering, utpekade 

intressen och påverkan på naturvärden.  

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 27 september 2022. 

Yttrande 4 oktober 2022. 

Remiss - Anmälan för samråd om övriga verksamheter, Solcellspark, 

Varbergs kommun. 

 

Övervägande 
Kommunens översiktsplan (15 juni 2010) föreslår ingen förändring av den 

befintliga markanvändningen i området, som för närvarande utgörs av 

jordbruks- och skogsmark. Då området enligt anmälan är svårbrukat och 

etableringen är reversibel bedöms dock att verksamheten är möjlig i 

förhållande till gällande översiktsplan.  

Kommunen har inga specifikt utpekade områden för solcellsanläggningar, 

det pågår dock en kommunövergripande utredning kring lokalisering av 

förnyelsebar energi inför kommande översiktsplan, vilket inkluderar större 

solcellsetableringar.  

Det närliggande området Grunnarp ingår i kommunens 

Kulturmiljöprogram för landsbygden (nr 24). Etableringen förefaller inte 

stå i konflikt med de värden som pekas ut men det är viktigt att detta 

beaktas i prövningen och fortsatt planering.  

Det finns inga övriga planer eller intressen utpekade för det aktuella 

området i kommunens planeringsunderlag.  

Området där solcellsparken planeras är uppbrutet av ett flertal större och 

mindre åkerholmar, vilket även anges som ett skälen till att marken är 

svårbrukad. Åkerholmar omfattas av generellt biotopskydd utifrån deras 

värde som strukturer i odlingslandskapet. Det finns sannolikt även andra 

generella biotopskydd inom området, i form av stenmurar eller stenrösen. 

Det är viktigt att dessa strukturer beaktas i planeringen av området och att 

dispens söks i det fall påverkan inte kan undvikas. Kommunen förlitar sig 

på att länsstyrelsen bedömer huruvida åtgärden i sig medför påverkan på 

åkerholmarna i området.  

Kommunen ser positivt på att området bibehålls som jordbruksmark även 

efter en eventuell etablering av solcellsparken. Genom insådd, slåtter och 
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bete finns förutsättningar att skapa ett område med höga värden för 

biologisk mångfald.  

 

Transformatorstationer och eventuellt även parken i sig (beroende på 

utformning) kan omfattas av bygglovsplikt. För frågor om bygglov hänvisas 

till stadsbyggnadskontoret i Varbergs kommun.   

Del av området omfattas av strandskydd mot Mobäcken. Eventuell 

strandskyddsdispens hanteras av stadsbyggnadskontoret i Varbergs 

kommun.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 433 Dnr KS 2022/0419 

 
 

Svar på remiss - Anmälan om solcellspark, 
Stocken 2:2 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta  

1. översända yttrande daterat 4 oktober 2022 till länsstyrelsen Hallands 

län som svar från Varbergs kommun.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Tobias Carlsson (L) föreslår att kommunen i sitt yttrande avråder 

etablering på grund av jordbruksmarkens och naturlandskapets stora 

värden. Ann-Charlotte Stenkil (M) instämmer i förslaget.  

 

Jeanette Qvist (S), Kent Norberg (S) och Lena Språng (C) föreslår bifall till 

förvaltningens förslag.  

 

Beslutsordning 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att 

arbetsutskottet beslutar enligt förvaltningens förslag.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Varbergs kommun har fått remiss från länsstyrelsen Hallands län avseende 

anmälan enligt 12 kap. 6 § miljöbalken för anläggande och drift av 

solcellspark. Sökande är fastighetsägaren.  

Solcellsanläggning föreslås uppföras på fastigheterna Stocken 2:2 i 

Varbergs kommun. Storleken på anläggningen framgår inte av ansökan 

men området uppgår till cirka 2 ha.  

Nuvarande markanvändning är åker. Sökanden anger i anmälan att de har 

för lite åkermark för att bedriva ett aktivt lönsamt jordbruk. Marken har 

tidigare arrenderats ut till en lokal odlare men arrendet är nu avslutat.  

Verksamhetstiden anges i anmälan till 50 år.  

Varbergs kommun yttrar sig avseende kommunens intressen i området och 

påverkan på naturvärden.  

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 27 september 2022. 

Yttrande 4 oktober 2022. 

Remiss - Anmälan för samråd enligt 12 kap. 6 § miljöbalken - Solcellspark, 

Varberg Stocken 2:2 
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Övervägande 
Kommunens översiktsplan (15 juni 2010) och fördjupade översiktsplan för 

norra kusten (14 februari 2017) föreslår ingen förändring av den befintliga 

markanvändningen i området, som för närvarande utgörs av 

jordbruksmark. Då det är ett mindre område och etableringen är reversibel 

bedöms dock att verksamheten är möjlig i förhållande till gällande 

översiktsplan.  

Kommunen har inga specifikt utpekade områden för solcellsanläggningar, 

det pågår dock en kommunövergripande utredning kring lokalisering av 

förnyelsebar energi inför kommande översiktsplan, vilket inkluderar större 

solcellsetableringar.  

Området omfattas av riksintresse för rörligt friluftsliv (4 kap. miljöbalken) 

och högexploaterad kustzon (4 kap. miljöbalken). Det finns inga övriga 

planer eller intressen utpekade för det aktuella området i kommunens 

planeringsunderlag.  

Kommunen förordar att området bibehålls som jordbruksmark även efter 

en eventuell etablering av solcellsparken. Genom insådd, slåtter och bete 

finns förutsättningar att skapa ett område med höga värden för biologisk 

mångfald.  

Transformatorstationer och eventuellt även parken i sig (beroende på 

utformning) kan omfattas av bygglovsplikt. För frågor om bygglov hänvisas 

till stadsbyggnadskontoret i Varbergs kommun.   

Del av området omfattas av strandskydd mot Löftaån. Det är viktigt att 

området planeras så att en buffert lämnas mot ån. Eventuell 

strandskyddsdispens hanteras av stadsbyggnadskontoret i Varbergs 

kommun. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 434 Dnr KS 2022/0113 

 
 

Svar på remiss - Ansökan om fortsatt 
användning av fyra befintliga kraftledningar från 
Ringhals till Horred och Strömma 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

 

1. godkänna yttrande daterat 30 september 2022, avseende ansökan om 

fortsatt användning av fyra befintliga kraftledningar från Ringhals till 

Horred och Strömma och översända det till 

Energimarknadsinspektionen. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Svenska Kraftnät har ansökt hos Energimarknadsinspektionen (Ei) om 

tillstånd att fortsätta använda fyra befintliga kraftledningar (nätkoncession 

för linje). Ansökan avser fyra luftledningar från Ringhals till Horred och 

Ringhals till Strömma i Marks kommun, Västra Götalands län samt 

Kungsbacka- och Varbergs kommuner - Hallands län. Den ska drivas med 

400 kV (nominell spänning) och konstrueras för 420 kV 

(konstruktionsspänning). Det är Ei som avgör om ledningarna ska få 

fortsatt tillstånd. 

 

I handläggningen utreds ledningens påverkan på samhällsbyggnaden, 

miljön och människors hälsa. Varbergs kommun är obligatorisk 

remissinstans enligt 18 § nätkoncessionsförordningen (2021:808), och 

behöver därför inkomma med yttrande för att beslut ska kunna fattas i 

ärendet.  

 

Kommunen fick möjlighet att yttra sig om ansökan under samrådsperioden i 

september 2009. Kommunen framförde då krav på en redovisning av vilka 

tekniska åtgärder som krävs och var de ska sättas in för att berörda fastigheter 

ska få en exponeringsnivå för magnetfält under 0,4 mikrotesla (µT). 

 

Ärendet har nu kompletterats på ett antal punkter och ansökan har skickats 

ut på ny remiss till berörda instanser. 

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 30 september 2022. 

Yttrande 30 september 2022. 

Ansökan. 

Karta över ledningens sträckning. 
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Samrådsredogörelse. 

Komplettering av ansökan.  

 

Övervägande 
Förvaltningen har tagit del av allt underlag för ansökan. Detta har legat till 

grund för besvarande av frågorna i remissutskicket. Av yttrandet ska det 

särskilt framgå: 

- om ledningen är förenlig med kommunens detaljplaner och 
områdesbestämmelser 

- om ledningen passerar nära skolor, förskolor eller annan liknande 
verksamhet 

- om kommunen anser att de skyddsåtgärder sökanden avser vidta är 
tillräckliga 

- annan information som kommunen anser är av betydelse för 
prövningen. 

 

Bakgrund 

Svenska Kraftnät ansöker om förlängning av nätkoncession för fyra 

befintliga kraftledningar mellan Ringhals till Horred och Ringhals till 

Strömma i Marks kommun. Ledningarna togs i drift 1973, 1977 och 1981 

och utgör länken för distribution av elkraft från Ringhalsverket till övriga 

stamnätet. Då det är befintliga ledningar som är kritiska för 

strömförsörjningen i södra Sverige, har det inte varit rimligt att utreda 

alternativ lokalisering eller nollalternativ. 

 

Kommunen fick möjlighet att yttra sig om ansökan under samrådsperioden 

i september 2009. Kommunen krävde då en redovisning av vilka tekniska 

åtgärder som krävs och var de ska sättas in för att berörda fastigheter ska få 

exponeringsnivå för magnetfält under 0,4 mikrotesla (µT).  

 

I samrådsredogörelsen från 2010 bemöter Svenska Kraftnät kommunens 

yttrande genom att hänvisa till att man tillämpar miljöbalkens 

försiktighetsprincip, med grund i rekommendationer från berörda 

myndigheter och organisationer. Detta innebär att verket ska vidta åtgärder 

om människor varaktigt exponeras för magnetfält från kraftledningar, som 

avviker väsentligt från det normala. Men en förutsättning är då också att 

kostnaderna och konsekvenserna i övrigt är rimliga. 

 

Vidare beskrivs att det förekommer stora naturliga variationer i 

magnetfältsnivåerna i miljöer som inte ligger i närheten av kraftledningar. 

Därför har Svenska Kraftnät satt som ett praktiskt riktmärke att magnetfält 

över 4,o μT i genomsnittligt årsmedelvärde bör anses utgöra en väsentlig 

avvikelse från det normala.  
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Ledningens förenlighet med kommunens detaljplaner och 

områdesbestämmelser 

Alla fyra ledningar utgår från Ringhals och går parallellt i östlig riktning 

upp till motorvägen, E6. På denna sträcka går ledningarna till stor del på 

öppen jordbruksmark och har en dominerande roll i landskapet. 

Ledningarna berör endast en detaljplan längs sträckningen, det vill säga 

den som omfattar Ringhals verksamhetsområde. Ledningsdragningen är 

förenlig med denna detaljplan. 

 

Strax öster om motorvägen leds två ledningar i nordostlig riktning mot 

Strömma och de två övriga ledningarna i öster och nordöst mot Horred. På 

denna sträcka är landskapet mer kuperat och skogsbeklätt. Utmed denna 

sträcka berörs inga detaljplaner eller områdesbestämmelser. 

 

Ledningarna bedöms sammantaget vara förenliga med kommunens 

detaljplaner och områdesbestämmelser. 

 

Närhet till skolor, förskolor eller annan liknande verksamhet 

Utmed ledningarnas sträckningar finns inga skolor, förskolor eller liknande 

verksamheter. 

 

Tillräckliga skyddsåtgärder 

Det är viktigt att man som boende i Varbergs kommun har förutsättningar 

för en god livsmiljö och inte riskerar att utsättas för magnetfältsnivåer som 

kan vara skadliga för människors hälsa.  

 

Förvaltningen anser att det i handlingarna är otydligt vilket riktvärde man 

avser att förhålla sig till, var och när åtgärder kommer att vidtas samt hur 

och när detta kommer att utredas. Förvaltningen anser fortsatt att det är 

viktigt att försiktighetsprincipen i miljöbalken följs och att Svenska Kraftnät 

ska sträva efter att klara riktvärdet 0,4 μT för de fastigheter som riskerar att 

överskridas. 

 

Otydligheter kring förhållningsvärden och antalet fastigheter som 

omfattas 

I ansökningshandlingarna för rubricerat ärende resoneras det dels om 

riktvärden över 0,4 μT, dels om 4,0 μT i genomsnittligt årsmedelvärde. I 

tillhörande miljökonsekvensbeskrivning (MKB) framgår att det 2010 

sammantaget fanns 81 identifierade bostadshus inom 150 meter från 

ledningarna inom Varbergs kommun. Av dessa överskreds värdet för 4,0 μT 

för: 

- 1 bostadshus (nuläge) 
- 3 bostadshus (framtid, efter effekthöjningar) 
- 0 bostadshus (framtid, efter effekthöjning men där teknisk åtgärd 

vidtagits för att minska magnetfältet) 
 



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-10-18 22 
   

 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

I kompletteringen till MKB:n (2017) redovisas i stället vilka fastigheter där 

riktvärdet 0,4 μT överskrids, vilket uppskattas vara cirka 30 fastigheter. 

 

Otydligheter kring utredning av åtgärder 

I ytterligare en komplettering till ansökan anger Svenska Kraftnät att man 

har för avsikt att utreda vilka åtgärder som kan komma att vidtas för att 

minska de magnetiska fält som avviker väsentligt från det normala, där 

människor vistas varaktigt krävs enligt vår magnetfältspolicy. I denna 

utredning ska åtgärder som skulle kunna genomföras presenteras och 

ställas mot kostnad, nytta och lämplighet på platsen (respektive fastighet). 

Denna utredning kräver dock betydligt mer tid än den tid som Ei har 

medgivit i sin begäran om komplettering. Att i dagsläget informera om vilka 

åtgärder Svenska Kraftnät de facto åtar sig för respektive fastighet där 

magnetfältsvärdena väsentligt avviker från det normala är omöjligt 

eftersom man måste studera helheten och detta kan inte göras förrän ovan 

nämnda utredning är genomförd. 

 

Annan information av betydelse för prövningen 

Förvaltningen anser inte att man har någon annan information som är av 

betydelse för prövningen.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 435 Dnr KS 2022/0399 

 
 

Taxa för Varbergs hamn 2023 och tills vidare 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige  

besluta 

 

1. fastställa taxa för Varbergs hamn 2023 och tills vidare. 
2. taxan gäller från 1 januari 2023 och tills vidare.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Hamn- och gatunämnden har tagit fram ett förslag till reviderad taxa för 

Varbergs hamn 2023 och tills vidare. 

 

Beslutsunderlag 

Beslutsförslag 26 september 2022. 

Hamn- och gatunämnden 22 augusti 2022, § 51. 

Förslag Taxa för Varbergs hamn 2023 och tills vidare. 

 

Övervägande 
Hamn- och gatunämnden har gjort en omvärldsanalys avseende husbilstaxa 

där en marknadsanpassning föreslås. Förslaget innebär en höjning med 20 

kronor per dygn under lågsäsong, 30 kronor per dygn under mellansäsong 

och 50 kronor per dygn under högsäsong samt 10 kronor per dygn året runt 

på Naturums ställplats. Utöver det föreslås att avgiften för gästande 

fritidsfartyg höjs med 10 kronor per dygn året runt. 

 

Dessutom föreslås en uppräkning av avgiften för el med 20 % utifrån ökade 

elkostnader generellt. I övrigt föreslås en uppräkning med cirka 5 % av 

övriga avgifter och taxor, så som förhyrda båtplatser, hamnplatsavgift 

vintertid, avgift för leverans av färskvatten och fartygsavgifter. 

 

Utifrån ovanstående föreslås en revidering av taxa för Varbergs hamn 2023 

och tills vidare. 

 

Ekonomikontoret gör ingen annan bedömning än hamn- och gatunämnden. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 

 

 
  



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-10-18 24 
   

 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

 
 § 436 Dnr KS 2022/0400 

 
 

Taxa för Träslövsläges hamn 2023 och tills 
vidare 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

 

1. fastställa taxa för Träslövsläges hamn 2023 och tills vidare. 

2. taxan gäller från 1 januari 2023 och tills vidare. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Hamn- och gatunämnden har tagit fram ett förslag till reviderad taxa för 

Träslövsläges hamn 2023 och tills vidare. 

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 23 september 2022. 

Hamn- och gatunämnden 22 augusti 2022, § 52. 

Förslag taxa för Träslövsläges hamn 2023 och tills vidare. 

 

Övervägande 
Hamn- och gatunämnden har utifrån en översyn av taxan tagit fram ett 

förslag till ändring av taxa. De förändringar som har gjorts i taxan är i en 

uppräkning av el med 20 % utifrån ökade elkostnader. Det föreslås även en 

uppräkning med cirka 5 % av övriga avgifter och taxor, så som förhyrda 

båtplatser, hamnplatsavgift vintertid, avgift för leverans av färskvatten, 

vinteruppställning och tilldelad mark, avgift för fiske- och fritidsbåtar och 

fartygsavgifter.  

 

I övrigt föreslås en ökning för gästande fiske- och fritidsbåtar med 10 

kronor per dygn gällande året runt.  

 

Utifrån ovanstående föreslås en revidering av taxa för Träslövsläges hamn 

2023 och tills vidare. 

 

Ekonomikontoret gör ingen annan bedömning än hamn- och gatunämnden. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 437 Dnr KS 2022/0401 

 
 

Taxa för upplåtelse av offentlig plats 2023 och 
tills vidare 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

 

1. fastställa taxa för upplåtelse av offentlig plats 2023 och tills vidare. 

2. taxan gäller från 1 januari 2023 och tills vidare. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Taxa för upplåtelse av offentlig plats innehåller grunder för att beräkna 

avgifter för upplåtelse av offentliga platser inom detaljplanelagda områden 

och områden som kommunen jämställt med sådan plats. Taxan för 

upplåtelse av offentlig plats ses över årligen för att säkerställa att den är 

aktuell. Senaste revidering skedde inför 2022 med en differentierad taxa 

kring markupplåtelse. En revidering skedde även under 2022 med tillägg av 

ny avgift för verksamheter med uthyrning av elsparkcyklar och elcyklar.  

 

En höjning av minimiavgiften för alla ändamål föreslås efter att nuvarande 

avgift legat på samma nivå sedan 2018. 

 

Hamn- och gatunämnden har börjat få förfrågningar kring utplacering av 

paketutlämningsskåp på offentlig plats vilket har skapat ett behov av en 

särskild avgift för detta ändamål. 

 

Vidare föreslås mindre höjningar av ett par avgifter samt en sänkning av 

avgift för ambulerande försäljning samt friskvårdsaktivitet. 

 

Redaktionella justeringar har även gjorts i texter för förtydliganden. 

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 21 september 2022. 

Hamn- och gatunämnden 22 augusti 2022, § 53. 

Förslag taxa för upplåtelse av offentlig plats 2023 och tills vidare. 

Förslag taxa för upplåtelse av offentlig plats 2023 och tills vidare – 

förändringar markerade. 

Bilaga 1 - Karta över Centrum-Fästningsområdet-Innerhamnen. 

Bilaga 2 - Karta över Centralorten-Övriga kommunen. 
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Övervägande 
Hamn- och gatunämnden upplever att taxan i sin helhet fungerar bra vid 

tillämpningen och att beloppsnivåerna ligger i de flesta fall i paritet med 

jämförbara kommuners nivåer och i nivå med vad som kan anses skäligt för 

de olika upplåtelseändamålen. De avgifter som föreslås förändras har legat 

på samma nivå under en längre tid och har i jämförelse med andra 

jämförbara kommuner ansetts kunna förändras. En omvärldsanalys av 

andra kommuners taxor har gjorts under arbetet med översyn av taxan. 

 

Förändrade/tillagda avgifter 

Minimiavgiften för alla ändamål föreslås höjas med 8 % från 650 kr till 700 

kr. Avgiften har legat på samma nivå sedan 2018 och anses skälig att höja 

med tanke på övriga kostnadshöjningar i verksamheten som skett under 

dessa år. Nämnden har börjat få förfrågningar kring utplacering av 

paketutlämningsskåp (skåp som innehåller boxar där du kan hämta ut ditt 

beställda paket) på offentlig plats och föreslår därför införandet av en ny 

avgift för detta ändamål då inget i nuvarande taxa funnits riktigt lämplig. 

Utplacering av skåp på offentlig plats sker i år på prov i staden och under 

omvärldsanalysen hittades ingen annan kommun med avgift för detta 

ändamål. Med tanke på nyttjandes fördel av utplacerade 

upphämtningsskåp i staden och platsen dessa tar upp i stadsrummet 

föreslås en avgift på 10 000 kr/skåp/år. Avgiften föreslås placeras under B2 

Stationära affischpelare, reklamtavlor och liknande som ny punkt c. 

 

Ambulerande försäljning, A2c, föreslås sänkas från 650 kr till 460 kr för 1– 

3 dagar. Varberg har legat högt i jämförelse med andra kommuner, 

sänkningen upplevs som mer rimlig i jämförelse med månadsavgiften för 

ambulerande försäljning som ligger på 1500 kr/månad.  

 

Inträdesfritt evenemang (avgift B4b och B4c) föreslås höjas till 700 kr 

respektive 1700 kr. Samtidigt tas den extra kostnaden bort om dessa 

evenemang även har försäljningstält och liknande. Avgiften anses skälig att 

höjas då den extra kostnaden i form av serveringstält och liknande tas bort 

och bedöms inte påverka evenemangen nämnvärt. Detta underlättar även 

arbetet för handläggare som inte behöver begära in exakta antal utställare 

och exakta antal kvadratmeter för att kunna fakturera korrekt. 

 

Vidare föreslås en höjning av marknadsföringsaktiviteter (avgift B5) från 90 

kr/kvm/dag till 150 kr/kvm/dag. Varberg har legat lågt i jämförelse med 

andra kommuner och en höjning föreslås då nyttjarens fördel av en sådan 

upplåtelse anses mer rimlig i samband till den höjda avgiften. 

 

Uthyrning och förvaring av surfutrustning mm (avgift B6c) föreslås höjas 

med 10 % från 50 kr till 55 kr och avgift för byggskyltar (avgift C2) höjas 
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med 10 % från 57 kr till 63 kr. Båda avgifterna har legat på samma nivå 

under en längre tid och jämfört med andra kommuner finner nämnden det 

rimligt med en höjning med tanke på nyttjandes fördel av upplåtelsen. 

 

Friskvårdsaktivitet 

Nämnden har tittat närmare på avgiften för friskvårdsaktivitet som infördes 

2021. För att upprätthålla en likabehandling och konkurrensneutralitet 

samt inte skapa tolkningsutrymme när avgift på upplåtelser om 

friskvårdsaktivitet fastställs, föreslås all friskvårdsaktivitet bli avgiftsfri 

oavsett om den är kostnadsfri eller inte. 

 

Redaktionella justeringar och förtydningar 

För förtydning har andra meningen under inledning skrivits om för att 

förtydliga polisens roll i tillståndshanteringen. 

 

El för foodtrucks under, A1 f, stryks då nämnden med införandet av den nya 

riktlinjen för foodtrucks inte tillhandahåller el på Hamnplan längre. El 

tillhandahålls på andra platser och de hanteras under B4 g. Där föreslås en 

förändring av plats och i stället för specifika platser skriva särskilda platser 

där kommunen har elskåp för att kunna inkludera eventuella nya platser 

som adderas med elskåp som kommunen ansvarar över. 

 

Ekonomikontoret gör ingen annan bedömning än hamn- och gatunämnden. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 438 Dnr KS 2022/0402 

 
 

Taxa för vinterväghållning av gångbanor i 
centralorten 2023 och tills vidare 

Beslut 

Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 
besluta 
 
1. fastställa taxa för vinterväghållning av gångbanor i centralorten 2023 

och tills vidare. 
2. taxan gäller från 1 januari 2023 och tills vidare. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Hamn- och gatunämnden genomför på uppdrag vinterväghållning av 

gångbanor i centralorten. Förutsättningarna för att kunna avropa tjänsten 

är, förutom att fastigheten ligger i centralorten, att något av nedanstående 

kriterier uppfylls: 

 Att minst en person som är skriven på adressen eller ägare till 
fastigheten är 65 år eller äldre. 

 Att minst en person som är skriven på adressen eller ägare till 
fastigheten har behovet styrkt genom läkarintyg. 

 Att fastigheten ligger inom ett område begränsat till Magasinsgatan 
Sveagatan-Träslövsvägen- Ringvägen (enligt karta, Bilaga 2)  

 
Nämnden föreslår justering av taxan med anledning av stigande 
drivmedelspriser. 
 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 19 september 2022. 

Hamn- och gatunämnden 22 augusti 2022, § 54. 

Förslag Taxa för vinterväghållning av gångbanor i centralorten 2023 och 

tills vidare. 

Bilaga 1 – Bild centralorten. 

Bilaga 2 – Bild Magasinsgatan-Sveagatan-Träslovsvägen-Ringvägen. 

 

Övervägande 

Taxan föreslås att räknas upp inför 2023 beroende på världsläget där 

priserna på drivmedel samt övrigt material ökat kraftigt. Priserna räknas 

upp från 40 kr/längdmetern till 44 kr/längdmetern exklusive moms 

respektive från 50 kr/längdmetern till 55 kr/längdmeter inklusive moms. 

Ekonomikontoret gör ingen annan bedömning än hamn- och gatunämnden. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 439 Dnr KS 2022/0412 

 
 

Avgift akutboende 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

 

1. fastställa att avgift för rum på akutboendet justeras årligen per den         
1 januari till att motsvara den genomsnittliga bostadskostnaden för 1–2 
vuxna i kommuner av samma storlek enligt Försäkringskassans aktuella 
föreskrifter om genomsnittlig och högsta godtagbara bostadskostnad.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Socialnämndens akutboende på Furets väg i Limabacka består av tio 

tillfälliga boendeplatser som kan beviljas personer som saknar tak över 

huvudet. Biståndet är tänkt som ett kortare bistånd för att ge individen 

möjlighet att ordna boendesituationen på annat sätt. Avgiften för rum på 

akutboendet är i dagsläget 4 875 kr per månad. Avgiften motsvarar 

genomsnittskostnaden enligt Försäkringskassans föreskrifter för 2017 för 

kommuner med färre än 75 000 invånare. Avgiften har inte ändrats sedan 

2017 och behöver uppdateras för att motsvara den aktuella 

genomsnittskostnaden för 2023 och därefter justeras årligen. 
 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 21 september 2022. 

Socialnämnden 25 augusti 2022, § 105. 

 

Övervägande 
Enligt 8 kap. 2 § socialtjänstlagen får kommuner ta ut skäliga avgifter som 

inte överstiger kommunens självkostnad för vissa insatser, bland annat 

boende. Socialnämndens bedömning är att det är skäligt att personer som 

beviljas bistånd i form av ett tillfälligt boende också erlägger en avgift för 

detta. Att ha någon form av boende är generellt sett förknippat med en 

boendekostnad (normalisering). Det ökar också motivationen att hitta 

annan, mer långsiktig boendelösning än om man inte skulle erlägga någon 

kostnad för denna typ av tillfälliga boenden (inlåsningseffekt).  

Socialnämnden bedömer att den genomsnittliga bostadskostnaden som 

Försäkringskassan årligen beslutar om är rimlig för den här typen av 

boende. Försäkringskassan årliga föreskrifter om genomsnittlig och högsta 

godtagbara bostadskostnad i kommuner av olika storlek tillämpas vid 

beräkning av bostadskostnad i samband med beslut om bland annat 

bostadsbidrag enligt socialförsäkringsbalken. 
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Försäkringskassan beslutar om genomsnittlig och högsta godtagbara 

bostadskostnad för nästkommande år vanligtvis i november månad. Den 

genomsnittliga bostadskostnaden för 2023 har därför inte fastställts än.  

 

Tidigare år har den genomsnittliga bostadskostnaden för 1–2 vuxna i 

kommuner med färre än 75 000 invånare varit följande: 

2022: 5 400 kr  

2021: 5 275 kr  

2020: 5 125 kr 

 

Ekonomikontoret gör ingen annan bedömning än socialnämnden.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 440 Dnr KS 2022/0466 

 
 

Avgift vid försäljning av tobaksfria 
nikotinprodukter 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige  

besluta 

 

1. socialnämnden ska, i enlighet med 40 § lag (2022:1257) om tobaksfria 
nikotinprodukter, ta ut avgift enligt bilaga, för sin tillsyn av den som 
bedriver anmälningspliktig försäljning enligt 17 § samma lag. 
 

2. socialnämnden får, om det finns särskilda skäl i det enskilda fallet med 
hänsyn till verksamhetens omfattning, tillsynsbehovet eller övriga 
omständigheter, i särskilt beslut sätta ned eller efterskänka avgiften 
enligt lag (2022:1257) om tobaksfria nikotinprodukter. 
 

3. med start år 2023 ska avgiften årligen justeras av socialnämnden med 

koppling till Statistiska centralbyråns konsumentprisindex, dock alltid 

med iakttagande av självkostnadsprincipen. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Från och med 1 augusti 2022 regleras tobaksfria nikotinprodukter genom 

lagen (2022:1257) om tobaksfria nikotinprodukter. Produkten är 

anmälningspliktig enligt 17 § samma lag. Kommunen får enligt 40 § lagen 

(2022:1257) om tobaksfria nikotinprodukter ta ut avgifter för sin tillsyn av 

den som bedriver anmälningspliktig försäljning enligt 17 §. 

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 6 oktober 2022. 

Socialnämnden 25 augusti 2022, § 108. 

Bilaga - Avgifter för tillstånd och tillsyn enligt alkohollag, lag om tobak och 

liknande produkter, lag om handel med vissa receptfria läkemedel, lag om 

tobaksfria nikotinprodukter. 

 

Övervägande 

Försäljning och tillsyn  

De tobaksfria nikotinprodukterna är från och med den 1 augusti 2022 

reglerade med lagstadgad anmälningsplikt. De säljs företrädesvis på 

försäljningsställen som säljer övriga åldersreglerade varor vilka är folköl, 

receptfria läkemedel och elektroniska cigaretter med påfyllningsbehållare. 

Tillståndsmyndigheten genomför tillsyn i enlighet med socialnämndens 

tillsynsplan för samtliga åldersreglerade varor.  
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Grund för uttag av avgift 

Från och med 1 augusti 2022 regleras tobaksfria nikotinprodukter genom 

lagen (2022:1257) om tobaksfria nikotinprodukter. Lagen innehåller 

bestämmelser om produktanmälan, produktkrav, försäljning och 

marknadsföring av tobaksfria nikotinprodukter. Syftet med lagen är att 

begränsa de hälsorisker som är förenade med bruk av tobaksfria 

nikotinprodukter.  

 

Anmälan om försäljning 

En näringsidkare får enligt 17 § lagen (2022:1257) om tobaksfria 

nikotinprodukter inte bedriva detaljhandel med tobaksfria 

nikotinprodukter utan att först ha gjort en anmälan om försäljningen.  

 

Avgifter 

En kommun får enligt 40 § lagen (2022:1257) om tobaksfria 

nikotinprodukter ta ut avgifter för sin tillsyn av den som bedriver 

anmälningspliktig försäljning enligt 17 §. 

 

Ekonomikontoret gör ingen annan bedömning än socialnämnden.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 441 Dnr KS 2022/0207 

 
 

Riktlinje för kommunala bidrag inom kultur- och 
fritidsnämndens verksamhetsområden 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

 

1. fastställa kultur- och fritidsnämndens förslag till riktlinjer avseende 

kommunala bidrag inom nämndens verksamhetsområde för 2023 och 

tills vidare.  

 

Jeanette Qvist (S) och Kent Norberg (S) deltar inte i beslutet. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
De kommunala bidragsbestämmelserna för kultur-och fritidsnämnden har 

reviderats årligen. Både förvaltningen och föreningarna har identifierat 

problem med att vissa bidrag inte följer med i den ideella sektorns 

utveckling. 

 

Kultur- och fritidsförvaltningens årliga jämställdhetsbokslut samt en extern 

genomlysning visade bland annat att resursfördelningen är mer gynnsam 

för till exempel lagsporter som har verksamhet i kommunens lokaler och 

anläggningar än för de idrotter som genomförs individuellt på föreningars 

egna anläggningar, vilka får mindre del av kommunala resurser. Det 

framkom också att kultur- och fritidsnämnden fördelar mer bidrag och stöd 

till pojkars idrottande än till flickors utifrån nuvarande bidragssystem. Det 

finns även idrotter, fritidsaktiviteter och kulturarrangörer som inte kan 

eller får ta del av bidragen utifrån nuvarande regler. 

 

Inför 2023 har en större översyn genomförts och ett flertal förändringar är 

föreslagna i syfte att; 

 

 ta fram tydliga och lättbegripliga bidrag som tydligt kopplar mot kultur- 
och fritidsnämndens uppsatta mål 

 ha samma bidragsgrunder för både kultur- och fritidsbidrag 

 modernisera och anpassa bidragen till den ideella sektorns utveckling 

 gynna en mer jämställd och jämlik bidragsfördelning. 
 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 4 oktober 2022. 

Kultur- och fritidsnämnden 31 mars 2022, § 30. 

Riktlinje kommunala bidrag för kultur- och fritidsnämnden. 

Utredning av riktlinje kommunala bidrag. 
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Övervägande 
Förslaget till nya riktlinjer för kommunala bidrag inom kultur- och 

fritidsnämnden bedöms som väl genomarbetat och har föregåtts av en 

extern genomlysning samt dialog med föreningslivet. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 442 Dnr KS 2022/0459 

 
 

Taxor och avgifter för kultur- och 
fritidsverksamheten 2023 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

 

1. godkänna förslag till taxor för hyror och avgifter. 
 

2. taxor för hyror och avgifter gäller från 1 januari 2023, med undantag för 
kulturskolans avgifter som gäller från och med augusti 2023. 

 
3. delegera till kultur- och fritidsnämnden att årligen räkna upp taxorna 

för hyror och avgifter med PKV för övrig förbrukning avseende augusti 
månad (3,8% för 2023). 

 
4. taxorna ska avrundas till heltal enligt avrundningsmodell  

1 kronor ≤ hela kronor 

10 kronor ≤ hela kronor 

100 kronor ≤ hela 5 kronor 

1 000 kronor ≤ hela 10 kronor 

10 000 kronor ≤ hela 50 kronor. 

 

5. under året ge nämnden möjlighet att tillämpa lägre taxor för 
idrottshallar och gymnastiksalar än de som fullmäktige beslutar om i 
syfte att öka beläggningsgraden. 

 
6. lägga till EU-valet i punkt 14 i Hyror och avgifter 2023, ny lydelse blir 

”Lokaler upplåtes hyresfritt som vallokal i samband med val till riksdag, 

kommun och region samt EU-valet”. 

 
Jeanette Qvist (S) och Kent Norberg (S) deltar inte i beslutet. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden har beslutat om förslag på taxor för hyror och 

avgifter för kultur- och fritidsverksamheten 2023. 

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 5 oktober 2022. 

Kultur- och fritidsnämnden 29 september 2022, § 75. 

Förslag till Hyror och avgifter 2023. 
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Övervägande 
PKV-index för augusti månad  

2023 års taxor och avgifter uppräknas likt tidigare år med prisindex för 

kommunal verksamhet (PKV-index) för övrig förbrukning. Tidigare år har 

nämnden använt PKV för februari månad men föreslår nu i stället använda 

PKV för augusti månad. Anledning till det är att augusti månads index 

speglar kostnadsutvecklingen betydligt bättre med tanke på den kraftigt 

stigande inflationen som varit senaste tiden. En annan anledning är också 

att nämndens budget kommer att räknas upp med samma PKV-index som 

kommunfullmäktiges beslutade budget. På så vis byggs nämndens 

totalbudget upp på ett balanserat sätt, ramen ökar med PKV och så även 

taxorna. PKV-index för övrigt förbrukning avseende augusti månad uppgår 

till 3,8%. 

 

Avrundningsmodell  

För att taxorna ska avrundas till heltal föreslås en avrundningsmodell i 

enlighet med följande:  

1 kronor ≤ hela kronor 

10 kronor ≤ hela kronor 

100 kronor ≤ hela 5 kronor 

1 000 kronor ≤ hela 10 kronor 

10 000 kronor ≤ hela 50 kronor. 

 

Justera taxor under året 

Kultur- och fritidsnämnden önskar att det finns en större handlingsfrihet 

gällande taxorna under året. Fullmäktige anses i viss mån kunna överlämna 

rätten att besluta om taxor till nämnden. Det gäller främst avgifter som 

saknar större kommunalekonomisk betydelse och som inte är av principiell 

beskaffenhet. Därmed önskas att kommunfullmäktige skulle kunna 

bemyndiga kultur- och fritidsnämnden att beslut om att tillämpa lägre 

taxor än de som kommunfullmäktige beslutar om för idrottshallar och 

gymnastiksalar under vissa tider, i syfte att öka beläggningsgraden. 

 

Bokningsregler och hyresregler samt allmän information 

För att skapa en enhetlighet har det så kallade taxe-klasserna samma 

indelning när man hyr idrottslokaler som när man hyra 

arrangemangslokaler. Taxorna har alltså delats upp i tre olika taxe-klasser 

med olika nivå på taxorna. Tidigare år har arrangemangslokaler enbart haft 

två taxe-nivåer men får nu alltså tre nivåer. Följande indelning föreslås: 

 

Taxa 1 Bidragsberättigad förening eller föreningar som erhållit 

startbidrag i Varbergs kommun och kommunens förvaltningar 

 

Taxa 2 Övrig förening, förening från annan kommun och 

Privatperson 
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Taxa 3 Företag och organisationer 

 

Flertal andra förändringar föreslås och nedan beskrivs vilka nyheter och 

förändringar som görs inom respektive område. 

 

1. Bollplaner 

Tävlingstaxa för 11-mannaplaner konstgräs kommer att följa samma 

tävlingstaxa som för A-planer på naturgräs. Därmed en betydligt större 

ökning av taxan i jämförelse med föregående år. 

 

Ny taxa för 7-mannakonstgräs införs på samma sätt som redan finns för  

naturgräs. Taxan justeras ner lite för att göra större skillnad mellan 11- 

manna och 7-manna. 7-mannafotboll spelas ofta på halvplaner på 11- 

mannaplaner. Vi vill maximera nyttjandet och skapar med detta incitament  

att föreningarna ska hyra halvplan/7-mannaplan. 

 

7-mannataxan läggs på 60% av 11-mannaplanen 

 

3. Ishallar och isbanor  

Ingen PKV-uppräkning för entré, säsongskort samt hyra av skridskor under 

allmänhetens åkning. Därmed samma pris som under 2022. 

 

4. Friidrott  

En ny avgift (40 kr per person) för allmänhetens löpning införs i 

friidrottshallen i Trönninge och på Varberg Energi Arena.  

 

7. Idrottshuset i Veddige 

Ett timpris införs i stället för ett pris på minst tre timmar eller per kväll. 

Benämns också som aktivitetslokal i stället för festvåning.  

 

8. Övrig uthyrningsbara objekt 

Logiavgift för övriga föreslås vara dubbelt så hög som för logiavgiften för ej 

bidragsberättigade föreningar. Taxan har varit för låg tidigare och många 

kommersiella aktörer är intresserade.  

 

Möjligheten för föreningar att hyra bastu på anläggningar försvinner då 

bl.a. tekniken för att fjärrstyra bastu inte finns installerat. 

 

9. Cirkus 

Möjligheten för cirkusar att hyra grusplaner tas bort då flertalet av planerna 

ej finns/kommer ej finnas kvar. 

 

1o. IP skogen 

Några enstaka mindre justeringar av taxorna för vissa objekt genomförs. 
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11. Arrangemangslokaler kultur  

En större översyn av taxorna för arrangemangslokaler kultur har 

genomförts. Förändringen innebär, som tidigare nämnts, att man vill införa 

en ny taxenivå. Därmed finns totalt tre olika taxenivåer inom 

arrangemangslokaler vilket harmoniserar med övriga uthyrningsbara 

objekt inom nämndens ansvarområde. Samtidigt har en omvärldsanalys 

genomförts och taxorna har delvis justerats för att ha samma prissättning 

som liknande lokaler i andra kommuner. Några taxor gällande mindre 

lokalerna har justerats nedåt för att möjliggöra för mer uthyrning samt ha 

en rimlig relation till taxa på Varbergs teater. Förhoppning är att fler 

föreningar väljer att göra mindre arrangemang på Lilla Teatern och därmed 

frigöra tider på Varbergs teater för de fullt betalade externa aktörerna. 

Varbergs föreningarna har en kraftig subvention med både föreningsbidrag 

och mer än 50% subvention på taxorna. Taxan för företag och kommersiella 

aktörer ligger i stället i paritet med andra liknande lokaler. På sikt föreslås 

taxan för föreningarna justeras uppåt och hamna på en trettioprocentig 

subvention. 

 

12. Kulturskolan 

Uppräkning i enlighet med PKV inför läsåret 2023/2024. Åren därefter är 

tanken att avvakta med PKV-höjning under två år då kulturskolan i Varberg 

har en jämförelsevis hög taxa. 

 

Biblioteksavgifter  

Kultur- och fritidsnämnden har justerat några enstaka taxor gällande 

fjärrlån, kopiering samt ersättning för förkommet material. Höjningarna är 

gjorda för att taxorna inte motsvarar de faktiska kostnaderna som 

biblioteket har för tjänsterna. Jämförelser har gjorts med övriga kommuner 

i Halland och efter höjning ligger Varberg i samma nivå som övriga 

kommuner. 

 

Ekonomikontoret gör ingen annan bedömning än kultur- och 

fritidsnämnden. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 443 Dnr KS 2022/0469 

 
 

VA-taxa 2023 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

 

1. fastställa VA-taxa 2023 för Varbergs kommun. 

2. taxan gäller från 1 januari 2023. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
VA-taxan består i huvudsak av två sorters avgifter; anläggningsavgifter och 

brukningsavgifter. Anläggningsavgiften är en engångsavgift i samband med 

anslutning till det allmänna VA-anläggningen. Avgiften är tänkt att spegla 

den genomsnittliga kostnaden som krävs för att bygga ut VA i ett område. 

Brukningsavgifter baseras på förbrukning av olika tillhandahållna 

vattentjänster. 

 

Svenskt vatten har arbetat fram ett nytt så kallat basförslag för VA-taxan. 

Ett antal förändringar av taxekonstruktionen föreslås.  

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 7 oktober 2022. 

Varberg Vatten AB 21 september 2022, § 84. 

Bilaga VA-taxa 2023. 

 

Övervägande 
Anläggningsavgift 
För 2023 föreslås en taxejustering av anläggningsavgiften med 5 %. 

Taxejusteringen av anläggningsavgiften går i linje med antagen 

verksamhetsplan om att verksamheten över tid skall uppnå genomsnittlig 

kostnadstäckning för anläggningsavgifterna. 

 

Brukningsavgift  

Varberg Vatten AB kommer under planeringsperioderna 2023 till 2032 att 

investera omfattande i verksamheten och kapitalkostnaderna, i form av 

avskrivningar och räntekostnader, kommer succesivt öka. På grund av 

ovanstående kostnadsökningar tillsammans med ökade övriga kostnader 

föreslås därav VA-taxans brukningsavgifter för verksamhetsåret 2023 att 

höjas med mellan 6,9 % - 8,1 %. Föreslagen taxejustering är högre än 

tidigare års planerade taxejustering för år 2023, främst relaterat till högre 

räntenivåer och högre elpriser orsakade av omvärldsfaktorer. En hög 

inflation bidrar också till ett förändrat kostnadsläge.  
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Ekonomikontoret gör ingen annan bedömning än Varberg Vatten AB. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 444 Dnr KS 2021/0564 

 
 

Taxa för miljö- och hälsoskyddsnämndens 
verksamhet för prövning och tillsyn inom 
miljöbalkens område 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

 

1. fastställa taxa för miljö- och hälsoskyddsnämndens verksamhet för 

prövning och tillsyn inom miljöbalkens område. 

 
2. taxan gäller från 1 januari 2023 och tills vidare. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Miljö- och hälsoskyddsförvaltningen har tagit fram förslag på ändringar i 

Taxebilaga A till Taxa för miljö- och hälsoskyddsnämndens verksamhet för 

prövning och tillsyn inom miljöbalkens område, 2023. Flera av ändringarna 

baseras på lagstiftningsförändring som har skett eller är språkliga 

ändringar. Övriga ändringar beskrivs mer nedan.  

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har tagit fram ett nytt förslag till lokala 

föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön. I nämndens förslag 

på ändring av föreskrifterna ingår att ”fjäderfä som inte är sällskapsdjur” 

stryks från tillståndsplikt, vilket får innebörden att hönor inom detaljplan 

inte behöver tillståndsprövas. Tupp kommer dock även fortsättningsvis 

kräva tillstånd inom detaljplan och taxan uppdateras enligt den formulering 

som antas i föreskrifterna.  

 

Från årsskiftet 2022/2023 kommer miljö- och hälsoskyddsnämnden inte 

längre skriva beslut om godkännande av plats för nedgrävning av häst utan 

endast lämna anvisningar till hur det ska göras via Varbergs kommuns 

hemsida. Avgift kommer i regel inte att tas ut då det också visat sig vara 

oklart med vilket lagstöd kommunen kan ta ut avgifter med stöd av ABP 

(animaliska biprodukt)-lagstiftningen. Om tillsyn och avgift är nödvändigt i 

vissa ärenden kan avgift tas ut enligt punkten ”Tillsyn i övrigt av miljöfarlig 

verksamhet” eller ”Tillsyn i övrigt av avfallshantering” som redan finns i 

taxan och debiteras med timavgift.  

 

I 17 § förordningen (1998:899) om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd 

står det att det är förbjudet att utan anmälan till den kommunala nämnden 

inrätta en värmepumpsanläggning för utvinning av värme ur mark, ytvatten 

eller grundvatten. Det står också att kommunen får föreskriva att det ska 
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fordras tillstånd av nämnden för att inrätta en sådan anläggning inom 

kommunen eller inom vissa delar av denna, om det behövs för att skydda 

människors hälsa eller miljön. 

 

Punkten om prövning av ansökan att inrätta värmepumpsanläggning enligt 

ovanstående paragraf stryks ur taxan då kommunen inte antagit några 

sådana områden som kräver tillstånd. Nämnden har dock antagit riktlinjer 

(MRN § 56 2008, med revidering § 8 2012) för handläggning av anmälan 

om installation av bergvärme inom område som är eller kan bli förorenat av 

klorerade alifater. Dessa riktlinjer innehåller restriktionsområden där 

särskilda anvisningar gäller. Taxan uppdateras med en punkt att 

värmepumpar inom dessa restriktionsområden ska debiteras med timavgift 

för handläggning. Timavgiften i taxan regleras varje år med en 

indexuppräkning. Taxebilagan kommer därför att uppdateras med den nya 

timavgiften efter att det beslutet har fattats av miljö- och 

hälsoskyddsnämnden på sammanträdet i december. 

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 5 oktober 2022. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 26 september 2022, § 66. 

Taxebilaga A, 2023, taxa för miljö- och hälsoskyddsnämnden verksamhet 

för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område. 

 

Övervägande 
Efter genomgång av taxa för miljö- och hälsoskyddsnämndens verksamhet 

för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område föreslås en uppdatering 

av taxan för att uppfylla nytillkommen lagstiftning. 

 

Ekonomikontoret gör ingen annan bedömning än miljö- och 

hälsoskyddsnämnden. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 445 Dnr KS 2021/0486 

 
 

Budget 2023, plan 2024-2027 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

 

1. fastställa skattesatsen för år 2023 till 20,33 kronor. 
2. fastställa finansiella mål för kommunkoncernen: 

a. Årets resultat för kommunkoncernen ska, efter finansiella 
poster, som ett genomsnitt uppgå till minst 265 mnkr per år för 
perioden 2019–2027 

b. Soliditeten för kommunkoncernen ska vid planperiodens slut 
uppgå till minst 30 procent. 

3. fastställa finansiella mål för kommunen: 
a. Årets resultat för kommunen ska som ett genomsnitt uppgå till 

minst 200 mnkr per år för perioden 2019–2027 
b. Årets strukturella resultat ska för varje enskilt år uppgå till 

minst 1 procent av skatteintäkter och kommunalekonomisk 
utjämning 

c. Soliditeten för kommunen (exkl. pensionsåtagande i 
ansvarsförbindelse samt skulder avseende kommunala bolag) 
ska vid planperiodens slut uppgå till minst 50 procent. 

4. i övrigt godkänna budget 2023 och plan 2024–2027. 
5. bemyndiga kommunstyrelsen att besluta om användning av 

kommunstyrelsens ofördelade medel. 
6. bemyndiga kommunstyrelsen att besluta om användning av 

investeringsprojekt Prisjustering infrastruktur. 
7. kommunkoncernens totala låneram för 2023 får vara högst 7 000 mnkr, 

inklusive lånen i Varbergs Stadshus AB. 
8. omsätta och ta upp nya lån under budgetåret 2023: 

a. kommunstyrelsen under år 2023 har rätt att nyupplåna, det vill 
säga öka kommunkoncernens skulder under år 2023, med totalt 
1 500 mnkr. Delegat medges teckna dessa lån 

b. kommunstyrelsen har rätt att omsätta lån, det vill säga låna upp 

belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning 

under 2023. Delegat medges teckna dessa lån. 

 

Jeanette Qvist (S), Kent Norberg (S) och Lena Språng (C) deltar inte i 

beslutet. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ann-Charlotte Stenkil (M) och Tobias Carlsson (L) föreslår bifall till 

förvaltningens förslag. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Budget- och uppföljningsprocesserna ska stödja kommunens styrmodell 



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-10-18 44 
   

 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

och bidra till god ekonomisk hushållning. Genom Budget 2023 och plan 

2024–2027 beslutar fullmäktige om skattesats, finansiella mål för 

kommunkoncernen och kommunen, mål och uppdrag för nämnder och 

bolag att arbeta utifrån samt drifts- och investeringsramar för 

nämnderna. 

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 9 oktober 2022. 

Budget 2023 och plan 2024–2027. 

 

Övervägande 
Styrning och ledning i Varbergs kommun utgår från kommunens 

styrmodell. I styrmodellen ges en övergripande helhetsbild av hur 

verksamheten i kommunkoncernen leds och styrs, hur arbetet planeras och 

följs upp och vilka krav som ställs på nämnder och bolag. Genom 

styrmodellen förtydligas att det är fullmäktiges strategiska målområden och 

prioriterade mål som tillsammans med fullmäktiges finansiella mål, utgör 

ramverket för en god ekonomisk hushållning i Varberg. Målet är att 

verksamheten bedrivs långsiktigt, ändamålsenligt och effektivt och att 

ekonomiska aktiviteter sker i enlighet med lagar, regler och etablerade 

normer. 

 

Lag om kommunal bokföring och redovisning anger att mål och riktlinjer 

för god ekonomisk hushållning ska följas upp och utvärderas för hela den  

kommunala koncernen. Från och med budgetåret 2022 beslutar därför  

kommunfullmäktige om finansiella mål både kommunkoncernen i sin 

helhet och för primärkommunen. Målen är satta för att kommunen ska 

klara av den ekonomiska utmaning det innebär att växa till en befolkning 

på 80 000 invånare fram till mitten av 2030-talet. Ökningen i invånarantal 

kräver stora investeringar i kommunal service, bostäder och infrastruktur 

men resulterar samtidigt i ökade intäkter. De finansiella målen ska 

garantera en god finansiell ställning för kommunkoncernen efter 

planperiodens slut och baseras på de kommunala bolagens ägardirektiv 

samt uppsatta finansiella mål för kommunen. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 446 Dnr KS 2022/0463 

 
 

Tidplan för arbetet med Budget 2024 och plan 
2025-2028 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

 

1. fastställa tidplan för arbetet med Budget 2024 och plan 2025–2028. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Budgetprocessen är den årliga process genom vilken fullmäktige beslutar 

om mål, uppdrag och resursfördelning. Tidplanen beskriver processens 

olika steg, anger när olika aktiviteter sker och vem som deltar.  

 

Tidplanen för budgetprocessen fastställs av kommunstyrelsen. 

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 5 oktober 2022. 

Tidplan för arbetet med Budget 2024 och plan 2025–2028. 

 

Övervägande 
Budgetprocessen ska stödja styrmodellen och bidra till god ekonomisk  

hushållning för kommunkoncernen, där såväl mål för verksamheten som  

finansiella mål uppnås. Genom den årliga budgetprocessen beslutar  

fullmäktige om mål, uppdrag och resurser. 

 

Det är av stor vikt att budgetprocessen bidrar till helhetssyn och ett 

långsiktigt förhållningssätt. Genom att mål, uppdrag och ekonomiska 

ramar för nästkommande år tydliggörs av kommunstyrelsen i april genom 

dokumentet Planeringsförutsättningar för kommunkoncernen inför budget, 

kan budgetberedningens arbete under hösten ha ett mer långsiktigt 

perspektiv. Arbetet resulterar i en budget för kommunkoncernen för 

nästkommande år samt plan för därefter kommande fyra år, som 

fullmäktige beslutar om i november. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 447 Dnr KS 2022/0433 

 
 

Avtal om fördelning av finansiering av Stiftelsen 
Hallands länsmuseer 

Beslut 

Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 
 

1. godkänna avtal om finansiering av Stiftelsen Hallands länsmuseer 
med ikraftträdande 1 januari 2023. 

2. godkänna avtal om fördelning av finansiering av Stiftelsen Hallands 
länsmuseer med ikraftträdande 1 januari 2023. 

3. överföra budgeterade medel från kommunstyrelsen till kultur- och 

fritidsnämnden. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Stiftelsen Hallands Länsmuseer, Halmstad och Varberg (SHLM) bildades 

1978 genom en sammanslagning av Varbergs Museum och Hallands 

Museum i Halmstad. År 2000 lade SHLM ut verksamheten på två ideella 

föreningar men behöll kulturmiljövården och länskonserveringen i egen 

regi.  

 

2008 inleddes en översyn av organisationen, då den ansågs vara oklar, 

komplicerad och bidrog till konflikter. Parallellt pågick arbetet med att 

införa kultursamverkansmodellen, vilken enkelt uttryckt innebär att statens 

bidrag till regional kulturverksamhet utbetalas till regionerna med 

utgångspunkt i de regionala kulturplanerna. Organisationsöversynen 

mynnade ut i att stiftarna bland annat var överens om att stiftelsen skulle 

ändras till en ägarstiftelse genom ett förvaltningsavtal med regionen samt 

att museiverksamheterna skulle bedrivas av två bolag ägda av Region 

Halland samt Halmstads respektive Varbergs kommun: AB Hallands 

konstmuseum respektive AB Hallands kulturhistoriska museum. 

Tillsynsmyndigheten, Länsstyrelsen i Västra Götalands län, 

olagligförklarade 2010 stiftelsens beslut att anta förvaltningsavtalet, då den 

menade att stiftelsen inte får bedriva verksamhet genom annan juridisk 

person. Samtidigt ogiltigförklarade man den befintliga organisationen. Som 

en konsekvens av detta, och efter hörande av stiftarna, begärde stiftelsen 

2011 permutation genom en ändring av stiftelsens ändamålsparagraf för att 

stiftelsen skulle få rätt att driva verksamhet genom annan juridisk person. 

Kammarkollegiet avslog i december 2011 stiftelsens ansökan om 

permutation. Stiftelsestyrelsen överklagade Kammarkollegiets beslut till 

Förvaltningsrätten i Stockholm, som i dom april 2013 beslutade att inte 

bevilja permutationen. Stiftelsen överklagade därefter Förvaltningsrättens 

dom till Kammarrätten som i april 2014 avslog stiftelsens överklagande. 
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Konsekvensen blev att verksamheten inte kan bedrivas i bolagsform eller av 

annan juridisk person, inte heller genom de ideella föreningarna. 

Från och med 1 januari 2016 är all verksamhet tillbaka i Stiftelsen. Sedan 1 

januari 2016 är Hallands Kulturplan det kulturpolitiska dokument där 

huvudmännen anger de mål och strategier som SHLM har att förhålla sig 

till.  

 

De juridiska processerna verkade hämmande för stiftelsens 

verksamhetsutveckling från 2008 och framåt.  

 

Lokalförbättringar  

Såväl Hallands kulturhistoriska museum som Hallands Konstmuseum har 

under perioden fått sina lokaler om- och tillbyggda. Såväl regionen som 

värdkommunerna har möjliggjort dessa lokalförbättringar genom 

investeringsbidrag, lån och/eller höjda årliga anslag. Dessa satsningar har 

inneburit att de olika finansiärernas finansiering av verksamheten har 

utvecklats i olika takt. Fördelningen mellan finansiärerna fördelar sig som 

en följd av detta: Region Halland 62%, Halmstads kommun 22% samt 

Varberg 16%. 

 

Samordning av verksamheten 

Arbetet med att samla all verksamhet i en organisation påbörjades 2016 

men först 2021 är organisationsförändringen helt genomförd. Från den 1 

augusti detta år har stiftelsen en överordnad länsmuseichef.  Arbetet med 

att förstärka lednings- och verksamhetsstöd och identifiera 

samordningsvinster i ekonomi och resursanvändning pågår. Föreliggande 

förslag till beslut bedöms bidra till att ge stiftelsen nödvändiga 

planeringsförutsättningar. 

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 4 oktober 2022. 

Avtal om finansiering av Stiftelsen Hallands länsmuseer. 

 

Övervägande 
Stiftelsens verksamhet finansieras till större delen genom bidrag från 

Region Halland, de båda kommunerna samt genom regionen förmedlade 

statsbidrag inom kultursamverkansmodellen. 

 

Museiverksamhet kräver långa planeringshorisonter. Verksamheten har 

därför behov av långsiktigt tryggad finansiering. Av hänsyn till 

verksamhetens betydelse i länet är det angeläget att finansieringen av 

verksamhetens drift långsiktigt kan tryggas. Regionen och kommunerna 

föreslås därför ingå förevarande avtal med Stiftelsen avseende 

Verksamhetsåren 2023–2027.  
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Syftet med avtalen är också att formalisera regionens och kommunernas 

åtaganden gentemot varandra med avseende på Stiftelsen och därigenom 

lägga grunden för en fortsatt utveckling av stiftelsens verksamhet.  

 

I Varbergs kommun har finansieringen av Stiftelsen fram tills nu hanterats 

av kommunstyrelsen. Kommunfullmäktige föreslås att efter beslut om 

bilagda avtal föra över budgeterade medel till kultur- och fritidsnämnden. 

Kultur- och fritidsnämnden har enligt sitt reglemente i uppdrag hantera 

och besluta i verksamhetsfrågor gällande museifrågor å kommunens vägnar 

gentemot regionen samt bevaka frågor av kulturmiljöintresse. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 

 

 
  



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-10-18 49 
   

 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

 
 § 448 Dnr KS 2022/0432 

 
 

Avtal om finansiering av Teater Halland AB 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

 

1. godkänna avtal om finansiering av Teater Halland AB med 
ikraftträdande 1 januari 2023 

2. överföra budgeterade medel från kommunstyrelsen till kultur- och 

fritidsnämnden. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Teater Halland är regionteater i Halland. Verksamheten bedrivs i Teater 

Halland AB som till sin helhet ägs av Region Halland. Varbergs kommun är 

värdkommun för verksamheten och teatern är lokaliserad till Varberg. 

 

Kommunen har enligt tidigare överenskommelse svarat för finansieringen 

av teaterns lokalhyra genom att kommunen lämnat ekonomiskt stöd till 

Teater Halland i form av gratis upplåtelse av teaterlokaler. I och med detta 

avtal ersätts detta lokalstöd med ett årligt bidrag. 

 

Som värdkommun för Teater Halland har invånarna i Varberg enklare 

tillgång till aktiviteter i teaterns lokaler än övriga kommuner i Halland. 

Teater Halland ger egna föreställningar, fungerar som gästspelsscen, 

arrangerar dokumentärfilmskvällar, seminarier, samtal, konserter och 

andra evenemang. Teatern har utvecklats till en samlingspunkt i staden 

men också till ett besöksmål för tillresta besökare och en arbetsplats för 

många gästande konstnärer. Teater Halland bidrar till att stärka Varbergs 

varumärke både regionalt och nationellt. 

 

Teater Halland är en betydande kompetensresurs för Varbergs skolor, 

amatörteatrar och föreningar där teaterns medarbetare kontinuerligt 

besöker verksamheter, arbetar pedagogiskt och handleder grupper och 

ledare. Teater Halland genomför även studiebesök, pedagogiska uppdrag 

och Skapande skola-program. Därutöver har Teater Halland ett nära 

samarbete med särskolan och kommunens dagliga verksamhet. Teater 

Halland är också en viktig plats för unga som vill utveckla sitt 

konstnärskap. 

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 5 oktober 2022. 

Avtal om finansiering av Teater Halland AB. 
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Övervägande 
Kultur- och fritidsnämnden har i sitt reglemente uppdraget att genom ett 

nära samarbete med i kommunen verksamma föreningar, organisationer 

och kulturarbetare stimulera det arbete dessa bedriver. I och med kultur- 

och fritidsnämndens ansvarsområde bör ansvar för finansiering av Teater 

Halland och verksamhetsdialog föras över till nämnden. 

 

Det utökade budgeten kommer av att Teater Halland AB under ett antal år 

haft möjlighet att nyttja förrådslokaler kostnadsfritt men inför 2023 behövt 

byta förråd vilket inneburit en utökad lokalkostnad. Nuvarande läge med 

ökade priser på el kommer även de påverka Teater Halland under 

kommande år, elkostnaderna har kommunen ansvarat för fram tills nu. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 449 Dnr KS 2022/0446 

 
 

Granskningsyttrande - Ändring av detaljplan för 
Årnäs 4:69 och del av Årnäs 4:2. 

Beslut 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. i granskningsskedet inte ha något att invända mot förslag till ändring av 

detaljplan för Årnäs 4:69 och del av Årnäs 4:2. 
 

Beslutet fattas med stöd av punkt 5.2 i kommunstyrelsens 
delegationsordning. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Granskningshandling för ändring av detaljplan för Årnäs 4:69 och del av 

Årnäs 4:2 finns utsänd under perioden 3 oktober 2022 – 24 oktober 2022. 

Syftet med ändring av detaljplan är att möjliggöra uppförande av bostäder 

inom fastigheten Årnäs 4:69. I planen ges även fortsatt möjligheten för 

handel. 

 

Fastigheten Årnäs 4:69 och del av Årnäs 4:2 är belägna på Årnäshalvön i 

nordvästra delen av Varbergs kommun. Fastighetsägaren till Årnäs 4:69 har 

inkommit med ansökan om planbesked för att kunna uppföra bostäder på 

fastigheten, istället för befintlig butik. Detaljplaneförslaget syftar till att 

möjliggöra för bostäder i form av radhus i ett och ett halvt plan. Inom 

fastigheten bereds även plats för omhändertagande av dagvatten, parkering 

för bilar och cyklar, privata- respektive gemensamma utemiljöer samt 

miljöhus. I planläggningen kvarstår den befintliga användningen handel 

som ett alternativ eller komplement till bostäder, för att möjliggöra för 

bland annat dagligvaruhandel eller restaurang inom fastigheten. För att 

möjliggöra utfartsförbud mot del av Espeviksvägen ingår även del av Årnäs 

4:2 i planområdet. 

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 29 september 2022. 

Remiss från stadsbyggnadskontoret.  

Plankarta.  

Illustrationskarta.  

Plan- och genomförandebeskrivning, Granskningshandling, reviderad 8 

september 2022. 

 

Övervägande 
Samhällsutvecklingskontoret ser positivt till föreslagen förändring av 

detaljplan och den ökade flexibiliteten av markanvändningen som 
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ändringen medför, i form av att möjliggöra bostadsändamål upptill 

nuvarande handelsändamål.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Byggnadsnämnden 
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 § 450 Dnr KS 2022/0353 

 
 

Remiss av rapporten Översyn av lokala 
säkerhetsnämnder (SSM 2022:07), M2022/01177 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

1. översända yttrande daterat 5 oktober 2022 till Miljödepartementet. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 

Strålsäkerhetsmyndigheten (SSM) har fått i uppdrag av regeringen att se 

över syftet och uppdraget för de lokala säkerhetsnämnderna samt föreslå de 

författningsändringar som behövs, exempelvis i förordningen (2007:1054) 

med instruktion för lokala säkerhetsnämnder vid kärntekniska 

anläggningar.  

 

SSM föreslår bland annat att nämnderna döps om från lokala 

säkerhetsnämnder till lokala insynsnämnder, att nämnderna ska bestå av 

högst 9 ledamöter, inga ersättare och att regeringen även utser en vice 

ordförande samt att nämndernas balanserade belopp ska justeras till noll 

per den 31 december 2022 och återföras till SSM.  

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 5 oktober 2022.  

Svar på remiss av rapporten Översyn av lokala säkerhetsnämnder, daterat 5 

oktober 2022. 

Remiss av rapporten Översyn av lokala säkerhetsnämnder (SSM 2022:07). 

 

Övervägande 
Kommunen har ett antal synpunkter på förslagen och föreslår bland annat 

att nämnden ska bestå av 9 ledamöter och 9 ersättare för att säkerställa en 

bred politisk insyn i verksamheten vid anläggningen samt för att minska 

sårbarheten i nämndens arbete.  

 

En annan fundering gäller SSM:s förslag att nämndernas balanserade 

belopp ska justeras till noll per den 31 december 2022 och återföras till 

SSM. Kommunen har inga synpunkter på förslaget under förutsättning att 

anslaget på 400 tkr per nämnd fortsatt betalas ut årligen och kan 

balanseras över mandatperioden.  

Övriga synpunkter redovisas i yttrande daterat 5 oktober 2022. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 

 
  



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-10-18 54 
   

 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

 
 § 451 Dnr KS 2020/0522 

 
 

Lokala ordningsföreskrifter 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

 

1. anta lokala ordningsföreskrifter för Varbergs kommun,  som ersätter 
allmänna lokala ordningsföreskrifter för Varbergs kommun som trädde 
i kraft den 1 januari 1996.  

2. lokala ordningsföreskrifter för Varbergs kommun anmäls till 
länsstyrelsen enligt 3 kap. 13 § ordningslag (1993:1617). 

3. lokala ordningsföreskrifter för Varbergs kommun träder i kraft 1 januari 

2023. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Varbergs kommun har rätt att, utöver de regler som finns i 3 kap. 

ordningslagen om ordning och säkerhet på offentliga platser, meddela 

ytterligare bestämmelser om hur den allmänna ordningen i kommunen ska 

upprätthållas. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 29 september 2020, § 169, att ge 

kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att leda och samordna en översyn 

och uppdatering av de lokala ordningsföreskrifterna för Varbergs kommun. 

Arbetet med att uppdatera de lokala ordningsföreskrifterna har skett 

genom löpande kontakt med hamn- och gatuförvaltningen. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har under hand informerats om arbetets 

gång och har framkommit med önskemål om att de lokala 

ordningsföreskrifterna ska ändras i så liten omfattning som möjligt.  

 

De uppdaterade förslaget på lokala ordningsföreskrifter har varit på remiss 

hos polismyndigheten, räddningstjänsten Väst, hamn- och gatunämnden 

samt kultur- och fritidsnämnden. Samtliga remissinstanser förutom 

räddningstjänsten Väst har inkommit med yttranden. Kommunala 

tillgänglighetsrådets referensgrupp har inkommit med synpunkter.  

 

Flera av remissinstanserna har synpunkter på området för alkoholförbud 

som föreslås ska utvidgas till bland annat Barnens badstrand.  

 

Hamn- och gatunämnden har önskemål om att tydliggöra vad som avses 

med offentlig plats och markeringsplats vad gäller camping, lägga till att 

föroreningar som ska plockas upp efter hund även ska tillämpas på andra 

husdjur, utöka området där det krävs tillstånd för ambulerande försäljning 

genom att lägga till området Apelviken.  
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Polismyndigheten föreslår att det uttryckligen skrivs ut att pyrotekniska 

varor tillåts: påskafton, valborgsmässoafton samt nyårsafton. Under övriga 

tider på året krävs tillstånd av polismyndigheten. Vidare anses texten om 

märkning av hund vara överflödig då hund enligt svensk lag ska vara id-

märkt oavsett om den är kopplad eller inte. 

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 11 oktober 2022. 

Sammanställning av jämförelse mellan nuvarande med föreslagna 

ändringar i lokala ordningsföreskrifter. 

Förslag till reviderade lokala ordningsföreskrifter för Varbergs kommun. 

Uppdaterad kartbilaga avseende badplatser, bilaga 1. 

Förslag på uppdaterad karta avseende alkoholförbud, bilaga 2. 

Uppdaterad kartbilaga avseende ambulerande försäljning, bilaga 3. 

Uppdaterad förteckning över motionsspår, bilaga 4. 

Polismyndigheten 15 juni 2022. 

Hamn- och gatunämnden 22 augusti 2022, § 56. 

Kultur- och fritidsnämnden 29 september 2022, § 77. 

Synpunkter kommunala tillgänglighetsrådets referensgrupp.  

 

Övervägande 
I förslaget till reviderade lokala ordningsföreskrifter för Varbergs kommun 

har ett antal paragrafer reviderats och vissa nya tillkommit jämfört med 

den hittills gällande versionen. Förändringarna jämfört med den nu 

gällande version redovisas i sammanställning av jämförelse mellan 

nuvarande med föreslagna ändringar i lokala ordningsföreskrifter. 

 

I nuvarande ordningsföreskrifter finns ingen skrivning om pyrotekniska 

varor varför en sådan har föreslagits. Där hänvisas i stort till ordningslagen 

med ett förbud att använda pyrotekniska varor i närheten av särskilda 

boenden och sjukhus med tanke på svårigheten att evakuera den typen av 

boende.  

 

Skrivningen om var bad är förbjudet har reviderats utifrån att badplatser 

finns inom det områden som är hamnområde, som exempelvis 

Fästningsbadet.  

 

Vad gäller hund är det ett fortsatt vistelseförbud på kommunens badplatser 

under sommarperioden, dock beskrivs att vistelseförbudet inte innebär 

förbud att medföra kopplad hund vid passage på befintliga gångar och 

stigar. Likaså tillåts hund, som är kopplad, på Stora Torget under 

torghandelsdagar.  
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Ordningsföreskrifterna innehåller i förslaget en skrivning om att ridning 

inte får ske i de motionsspår som framgår av bilaga 4 samt att ridning är 

förbjuden i de till havsstranden tillhörande sanddynerna.  

 

I revideringen har lagts till en skrivning om att tillstånd krävs av 

Polismyndigheten för att bedriva uthyrning av enpersonsfordon, utifrån att 

kommunen har fått verksamhet som bedriver uthyrning av elcyklar och 

elsparkcyklar.   

 

Efter svar från remissinstanserna har området för förbud att inta alkohol 

ändrats och utvidgats för att möta de synpunkter som inkommit.  

 

Även skrivningen om var camping är tillåten har reviderats efter 

remissrundan. Skrivningen om att hund måste vara märkt har tagits bort då 

det bedöms som en överflödig skrivning.   

 

Förvaltningen föreslår att de reviderade lokala ordningsföreskrifterna 

antas. Därefter kommer de att behandlas av länsstyrelsen innan de kan 

träda i kraft. Länsstyrelsen ska upphäva en föreskrift som strider mot 

ordningslagen och ett sådant upphävande ska fattas inom tre veckor från 

den dag kommunens beslut anmälts till länsstyrelsen.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks  

 

 
  



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-10-18 57 
   

 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

 
 § 452 Dnr KS 2022/0164 

 
 

Förteckning över ej slutbehandlade motioner till 
och med september 2022 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

 

1. lägga redovisningen av ej slutbehandlade motioner till handlingarna. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsens förvaltning har gjort en sammanställning av motioner 

som inte är slutbehandlade till och med 30 september 2022. 

 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag 7 oktober 2022 

Förteckning motioner, september 2022. 

 

Övervägande 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att redovisningen av ej 

slutbehandlade motioner läggs till handlingarna. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Ks 
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 § 453 Dnr KS 2020/0639 

 
 

Rapport regionalt samarbete 

Beslut 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. lägga informationen till handlingarna. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Kommundirektör Carl Bartler informerar om: 

 Från möte med styrgruppen, regionala rådet 14 oktober 2022. 

 Dialog med Länsstyrelsen i Halland om fördelningstal. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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 § 454 Dnr KS 2020/0639 

 
 

Rapport kurser och konferenser 

Ingen information lämnas under punkten.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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 § 455 Dnr KS 2020/0639 

 
 

Information från kommundirektören 

Beslut 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. lägga informationen till handlingarna. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 

 
Kommundirektör Carl Bartler informerar om: 

 Projektet Varberg Energi Arena. 

 Förlängning av anställning förvaltningschef, miljö- och 
hälsoskyddsförvaltningen. 

 Marknadsföringsavtal Sunvära SK planeras att tas upp på KSAU 25 
oktober 2022. 

 Ansökan om medel från PS musikalen. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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